
Amatieru 
kolektīviem 
bijusi 
piepildīta 
vasara

Augustā - 
divi mēneša 
jaunieši

Cikos sākas 

Nr.34 (1053) 28.08.2015.

Cena – € 0,21  

ISSN 1691-2055

AKTUĀLI
Šajā numurā:

SIA «Iecavas siltums»
siltumenerģijas tarifs
2015. gada augustā –

50,46 EUR/MWh   
(bez PVN).

3.

6.Anta Kļaveniece

Anta Kļaveniece

2.lpp.

2.lpp.

Turpinās paku izdale trūcīgiem cilvēkiem

2015. gada pirmajā pusgadā 
uz partnerorganizāciju izdales 
punktiem piegādāti vairāk nekā 
173 tūkstoši pārtikas preču, kā 
arī gandrīz 35 tūkstoši higiēnas 
un saimniecības preču komplek-
ti, par Eiropas Atbalsta fonda 
vistrūcīgākajām personām paku 
izdali informē Labklājības minis-
trija.

Iecavā Eiropas Atbalsta fonda 
pārtikas un higiēnas un saimnie-

cības preču paku izdali organi-
zē biedrība «Latvijas Sarkanais 
Krusts» (LSK), un tas notiek sa-
darbības partnera - Pestīšanas Ar-
mijas – Iecavas korpusa ēkā Rīgas 
ielā 23. Biedrības Bauskas komi-
tejas Iecavas nodaļas vadītāja Arta 
Manuša pastāstīja, ka abu veidu 
komplektu dalīšana Iecavā uzsāk-
ta maijā. Līdz šim iedzīvotājiem 
izsniegtas 57 higiēnas un saimnie-
cības preču pakas, kā arī 525 pār-
tikas pakas. 

Jāatgādina, ka higiēnas un 
saimniecības preču paka vienu rei-

Novada pedagogu forums  
26. augustā Iecavas vidusskolā 
aizritēja darbīgi un arī svinīgi. 

Bez sarunām par kopīgi da-
rāmo suminājumus saņēma gan 
Izglītības un zinātnes ministrijas 
apbalvojamie, kas paspējuši peda-
goga arodā sevi jau pierādīt, gan 
tie, kas pedagoga statusā savas 
darba gaitas tikai uzsāks.

Izglītības un zinātnes minis-
trijas pateicību saņēma Iecavas 
vidusskolas skolotājas Milita Pī-
lādze un Solveiga Lineja, savukārt 

atzinības rakstu – vidusskolas 
skolotājas Inese Vasiļjeva, Anitra 
Taurene, Maruta Lasmane, Dace 
Greiža un Ingrīda Draudziņa,  
Iecavas internātpamatskolas sko-
lotāja Sarma Zepa un pirmsskolas 
izglītības iestādes «Dartija» vadītā-
ja Irīna Freimane. Iecavas novada 
domes pateicību saņēma ilggadējā 
Iecavas internātpamatskolas pe-
dagoģe Veronika Ruķere.

Novada izglītības iestādēs šo-
ruden darbu uzsāks 14 jaunie 
pedagogi: sākumskolas skolotājas 
Agate Gūtmane un Elīna Gobzeme 
Iecavas vidusskolā, kora skolotāja 

Elīza Hvane, klavieru skolotājas 
Solveiga Selga un Gita Tarasova 
(vēl viena klavieru skolotāja va-
kance nav aizpildīta) Mūzikas un 
mākslas skolā, pirmsskolas skolo-
tāja Madara Krūmiņa PII «Cālītis», 
pirmsskolas skolotājas Madara 
Plēsuma, Jolanta Bikova un Lin-
da Vēberga PII «Dartija», vizuālās 
mākslas skolotāja Santa Dručka, 
internāta skolotāji Krists Kozlovs 
un Madara Lasmane, zēnu mājtu-
rības skolotāji Roberts Ručevskis 
un Aldis Bensons Iecavas inter-
nātpamatskolā. 

zi gadā pienākas trūcīgas ģimenes 
bērnam līdz 18 gadu vecumam, 
savukārt katras trūcīgas ģimenes 
personai pienākas četras pārtikas 
pakas, ja trūcīgā statuss piešķirts 
sešiem mēnešiem, divas pakas, ja 
trūcīgā statuss piešķirts trim mē-
nešiem, un viena paka, ja trūcīgā 
statuss piešķirts vienam mēnesim. 
Mēnesī var izņemt vienu paku. 

Iecavā pakas var saņemt treš-
dienās no pulksten 9 līdz 12, kur 
tās izsniedz brīvprātīgās – Regīna 
Mančevska un Lilita Lazdiņa. Sa-
vukārt Arta Manuša nodarbojas ar 

organizatoriskām lietām: pasūta 
un pieņem pakas, veic to izdales 
uzskaiti, gatavo atskaites. «Šogad 
paku dalīšanas process ir daudz 
stingrāk kontrolēts un prasa 
daudz vairāk birokrātiskā darba, 
nekā tas bija iepriekš. Šo dažu mē-
nešu laikā Iecavā jau veiktas vai-
rākas pārbaudes gan no LSK, gan 
no Pārtikas un veterinārā dienesta, 
kas seko pārtikas produktu derī-
guma termiņam, pareizam marķē-
jumam, uzglabāšanas apstākļiem 
un citām niansēm,» tā A. Manuša.

Pirms jaunā mācību gada 
tiekas forumā

Pieredzes pedagoga darbā vēl nav, taču 
viss nezināmais ir saistošs, teic Iecavas 
internātpamatskolas jaunie pedagogi 
Krists Kozlovs (no labās) un Madara 
Lasmane. Viņiem līdzās arī Santa 
Dručka, kas pirmo gadu skolā macīs 
vizuālo mākslu.  Vairāk foto: www.iecava.lv
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1.lpp. das interešu izglītības nodarbības 
tajā organizēt, kas koordinēs tā 
darbību. Tāpat būtu nepieciešama 
ar izglītību saistīto pašvaldības 
dokumentu un iestāžu normatīvo 
aktu aktualizēšana.

Izglītības nodaļas speciāliste 
Valda Liekne foruma dalībniekiem 
prezentēja apkopojošu informā-
ciju par izglītību Iecavas nova-
dā: centralizēto eksāmenu izvēli, 
olimpiāžu rezultātiem, mācību 
sasniegumiem, interešu izglītību 
un skolotāju sadalījumu pa vecu-
ma grupām. No statistikas izriet, 
ka, salīdzinājumā ar iepriekšē-
jiem diviem gadiem, aizvadītajā 
mācību gadā ir samazinājies to 
vidusskolēnu skaits, kuru vidē-
jā atzīme ir 8 balles un vairāk.  
2014. gadā ar šādiem sasniegu-
miem skolu absolvēja 10 skolēni,  
bet 2015. gadā – tikai trīs. To-
ties devītklasnieki ir sasparo-
jušies. 2014. gadā ar vidējo at-
zīmi 8 un vairāk skolu beidza 
pieci jaunieši, bet 2015. ga- 
dā – 10. Aizvadītajā mācību gadā 
1124 skolēni un 134 pirmsskolas 
iestāžu audzēkņi savas zināšanas 
papildināja 53 interešu izglītības 
pulciņos. Iecavas novada izglītī-
bas iestādēs visplašāk pārstāvē-
tā pedagogu grupa ir vecumā no  
40 līdz 49 gadiem (26,15%), bet 
otra plašāk pārstāvētā grupa 
ir pedagogi vecumā no 50 līdz  

Ar Iecavas novada domes Iz-
glītības nodaļas darbības prio-
ritātēm pedagogus iepazīstināja 
nodaļas vadītāja Vija Ieleja. Tā 
kā viens no Izglītības un zinātnes 
ministrijas akcentētajiem aspek-
tiem ir pastiprinātas uzmanības 
pievēršana izglītojamo drošībai iz-
glītības iestādēs, tad arī Izglītības 
nodaļa rosinās pievērst uzmanību 
mūsdienām atbilstošas, drošas 
skolas vides nodrošinājumam: cik 
prasmīgi pedagogi un skolēni spēj 
rīkoties vardarbības un ārkārtas 
gadījumos, cik droša ir izglītības 
iestāžu vide, cik pilnvērtīgas ir pe-
dagogu un darbinieku zināšanas 
bērnu aizsardzības jautājumos. 

Tā kā spēkā ir stājušies jauni 
Ministru kabineta noteikumi par 
higiēnas prasību ievērošanu, tad 
uzmanība tiks pievērsta arī šim 
jautājumam. Lai iepazītos ar izglī-
tības iestāžu gatavību jaunajam 
mācību gadam, V. Ieleja ir iecerē-
jusi organizēt deputātu un novada 
administrācijas pārstāvju vizītes 
skolās. Savukārt, domājot par 
jauniešu dzīves kvalitātes uzlabo-
šanu un brīvā laika pavadīšanas 
iespējām, Izglītības nodaļas vadī-
tāja rosināja pedagogus uz disku-
siju par topošā multifunkcionālā 
jaunatnes iniciatīvu centra darbī-
bu – kādas būs tā funkcijas, kā-

Iecavas novada Sociālā die-
nesta vadītāja Sigma Strautma-
le informēja, ka šogad līdz jūlija 
beigām izsniegtas 117 izziņas par 
trūcīgas personas/ģimenes sta-
tusa piešķiršanu, taču trūcīgo 
personu skaits ir lielāks – 283, to 
skaitā ir 99 bērni. Divām ģimenēm 
pārtikas pakas izsniegtas ārkār-
tas situācijā. 

No visiem piegādātajiem pār-
tikas preču komplektiem Latvijas 
trūcīgie iedzīvotāji jau saņēmuši 
gandrīz 90 tūkstošus komplektu, 
savukārt no higiēnas un saimnie-
cības preču komplektiem – gan-
drīz 16 tūkstošus komplektu. 
Vienlaikus izdalītas arī mazliet 
vairāk nekā 300 gatavās maltītes.

Tāpat īstenoti vairāk nekā  
240 papildpasākumi, iesaistot 
tajos pāri par 5000 cilvēku. Vis-
biežāk sniegtas individuālas kon-

sultācijas un informācija, organi-
zētas lekcijas saistībā ar veselību 
un pirmās palīdzības sniegšanas 
apmācību, īstenotas apmācības 
ēdiena gatavošanā, izmantojot 
produktus, kādi ir komplektos, 
rīkoti semināri, kuros notikušas 
tikšanās ar dažādiem speciālis-
tiem, organizēti pasākumi bēr-
niem, kā arī pašpalīdzības grupas.

Daudzas ģimenes ir satrau-
kušās, ka līdz mācību gada sā-
kumam nebūs iespējams saņemt 
solītos mācību piederumu kom-
plektus. Sabiedrības integrācijas 
fonds (SIF) informē, ka 27. jūlijā 
ir izsludināts atkārtots iepirkums 
par mācību piederumu komplek-
tu piegādi. Tas nozīmē, ka fonda 
partnerorganizācijas mācību pie-
derumu komplektu izdali sāks 
pēc atkārtoti izsludinātā iepirku-
ma procedūru noslēgšanās. Par šī 
gada komplektu izdales uzsākša-
nu oktobrī vai novembrī detalizē-
tāk informēs SIF. 
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Turpinās paku izdale trūcīgiem cilvēkiem
Atbilstoši SIF mācību piede-

rumu komplektu iepirkuma pra-
sībām, plānots iepirkt divu veidu 
mācību piederumu komplek- 
tus – skolas somas komplekts un 
individuālo mācību piederumu 
komplekts. Ar detalizētāku in-
formāciju par komplektu saturu  
iespējams iepazīties Labklājības 
ministrijas (LM) interneta vietnē.

Saskaņā ar normatīvo aktu 
prasībām, trūcīgās ģimenes vai 
krīzes vai ārkārtas situācijās 
nonākušās ģimenes, kurās ir  
5–16 gadus veci skolēni, ir tiesī-
gas mācību piederumu komplek-
tus saņemt tajā kalendārajā gadā, 
kurā izsniegta izziņa par trūcīgas 
vai krīzes vai ārkārtas situācijā 
esošas personas statusu, neatka-
rīgi no izziņas derīguma termiņa. 

Balstoties uz iepriekš minē-
to, LM ir lūgusi sociālajiem die-
nestiem skaidrot esošo situāciju 
potenciālajiem mācību piederu-
mu paku saņēmējiem, informējot 

viņus par detalizētu komplektu 
saturu, lai tādējādi dotu iespēju 
ģimenēm plānot 2015./2016. mā-
cību gadā iegādājamo preču apjo-
mu.

LM arī uzsver, ka fonda at-
balsts drīkst tikai papildināt valsts 
un pašvaldību sniegto palīdzību, 
nevis aizstāt to. Tāpēc LM aicina 
pašvaldību sociālos dienestus, lī-
dzīgi kā iepriekš, sniegt sociālos 
pabalstus trūcīgu ģimeņu skolē-
niem mācību piederumu iegādei, 
sākot jauno mācību gadu.

Jāatgādina, ka Iecavas novada 
pašvaldība vienreizēju pabalstu 
līdz EUR 72.00 piešķir trūcīgas ģi-
menes katram bērnam no 1. līdz 
9. klasei mācību līdzekļu iegādei. 
Izdevumu atmaksa tiek veikta pēc 
izdevumus apliecinošu dokumen-
tu (čeku) iesniegšanas Sociāla-
jā dienestā, kurus iesniedz laika 
posmā no 1. jūlija līdz 20. septem-
brim. Pabalstu piešķir laikā no  
1. jūlija līdz 31. oktobrim. 

Uz vidusskolu 1. septembrī No 2. septembra
No Misas 8:10 7:20

No Audrupiem 8:20 7:50

No Zorģiem 8:20 7:30

No Tāmām 8:10 7:10

No Rosmes 8:20 7:20

No Reikaļu krustojuma 7:50 6:55

No Zālītes stacijas 8:15 7:15

No Zālītes centra  
(caur Raņķiem) 8:25 7:30

No Zālītes centra - 8:20

No vidusskolas 1. septembrī No 2. septembra
Uz Rosmi-Tāmām - 14:40

Uz Zorģiem 11:00 15:25
Uz Dainām-Audrupiem 11:00 16:10

Uz Tāmām-Rosmi 12:00 16:55

Uz Zorģiem 12:00 17:40

Uz Zālīti 1. reiss 11:00 14:40

Uz Zālīti 2. reiss 12:00 16:50

Skolēnu autobusu kustības 
saraksts 2015./2016. mācību gadā

Pirms jaunā mācību 
gada tiekas forumā

59 gadiem (25,77%). Vēl foruma 
gaitā par paveikto un nākotnes  
iecerēm pastāstīja domes jaunat-
nes lietu speciāliste Sandra Ser-
kova. 

Pedagogi tika iepazīstināti 
ar interneta vietnes uzdevumi.lv 
aktualitātēm, bet Zvaigzne ABC 
pārstāvis pastāstīja par 21. gad-
simta mācību materiālu iespējām. 

Ar muzikālu sveicienu pedagogus  
iepriecināja dziedātājs Dainis 
Skutelis.

«Lai katra skolas diena atklāj 
jaunus noslēpumus zināšanu 
pasaulē un sagādā prieku sko-
lēniem, nes gandarījumu skolo-
tājiem un vecākiem!» foruma no-
slēgumā vēlēja Izglītības nodaļas 
pārstāves. 
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Deputātu sēdes un apmeklētāju 
pieņemšanas laiks septembrī
Katru pirmdienu 
plkst. 8-12 pieņem domes izpilddirektors M. Veinbergs 
plkst. 14-18 pieņem domes priekšsēdētājs J. Pelsis
Otrdien, 1. septembrī,
plkst. 10-12 pieņem deputāts V. Gailums
Trešdien, 2. septembrī,
plkst. 8.00 Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde
Pirmdien, 7. septembrī,
plkst. 18-19 pieņem deputāti A. Vītola, A. Avots, A. Grundmanis
un E. Circenis  
Otrdien, 8. septembrī,
plkst. 8.30 domes sēde
plkst. 14.00 Veselības un sociālo jautājumu komitejas sēde
Trešdien, 9. septembrī,
plkst. 10-12 pieņem deputāts S. Pašukovs
Ceturtdien, 10. septembrī,
plkst. 14.00 Dzīvokļu un īres komisijas sēde
plkst. 16-17 pieņem Izglītības, kultūras un sporta komitejas  
priekšsēdētājs J. Krievs
Pirmdien, 14. septembrī,
plkst. 10-12 pieņem arhitekte D. Putna 
plkst. 16-17 pieņem Attīstības komitejas  
priekšsēdētājs A. Mačeks
Trešdien, 16. septembrī,
plkst. 14-15 pieņem deputāti G. Arājs un P. Bite
plkst. 15.00 Attīstības komitejas sēde
Otrdien, 22. septembrī,
plkst. 15-17 pieņem Veselības un sociālo jautājumu komitejas 
priekšsēdētāja A. Zaķe
Otrdien, 29. septembrī, 
plkst. 8.00 Finanšu komitejas sēde 
plkst. 13-14 pieņem deputāts J. Ludriķis

Novada domē 

25. augustā tika sasaukta 
Iecavas novada domes ārkārtas 
sēde, lai lemtu par dalību 
Zemgales Plānošanas reģiona 
projektā deinstitucionalizācijas 
procesa uzsākšanai.

Ar septiņām balsīm «par» (Atis 
Avots, Juris Ludriķis, Aivars Ma-
čeks, Sergejs Pašukovs, Jānis Pel-
sis, Jānis Siugalis, Agra Zaķe), trim 
deputātiem balsojot «pret» (Vilnis 
Gailums, Arnis Grundmanis, Ju-
ris Krievs), dome nolēma apstipri-
nāt dalību Zemgales Plānošanas 
reģiona (ZPR) projektā deinstitu-
cionalizācijas procesa uzsākšanai 
un parakstīt nodomu protokolu ar 
ZPR. Lēmums paredz, ka līdz līgu-
ma noslēgšanai pašvaldībā jāizvei-
do projekta vadības darba grupa. 
Par projekta aktivitāšu ieviešanas 
koordinētāju noteikta pašvaldības 
iestādes «Iecavas novada Sociālais 
dienests» vadītāja Sigma Strautma-
le.

Laika periodā līdz 2020. gadam 
paredzēts sākt pāreju no cilvēku 
aprūpes institūcijās uz sabiedrībā 
balstītiem sociālajiem pakalpoju-
miem. Pašlaik valstī dominē aprū-
pe dažādās institūcijās, tādējādi 
klienti tiek izolēti no plašākas sa-
biedrības, viņiem nav pietiekamu 
iespēju lemt par savu dzīvi, kā arī 
viņu vajadzības tiek atstātas ot-
rajā plānā aiz organizācijas notei-
kumiem. Lai mainītu situāciju un 
nodrošinātu ANO konvencijām un 
valsts pamatnostādnēm atbilstošas 
cilvēktiesības, Labklājības minis-
trija (LM) sadarbībā ar plānošanas 
reģioniem un pašvaldībām sākusi 
Eiropas Savienības fondu līdzfi-
nansētu projektu. 

No 2014. līdz 2020. gadam plā-
nots ieviest virkni savstarpēji sais-
tītu projektu, kuru pamatmērķis 
ir nodrošināt atbilstošus sociālos 
pakalpojumus trīs iedzīvotāju gru-
pām: personām ar garīga rakstura 
traucējumiem, kuras dzīvo pašval-
dībā vai aprūpes centrā; ārpusģi-
menes aprūpē esošiem bērniem un 
jauniešiem, kuri saņem pakalpoju-
mus ilgstošas aprūpes institūcijās; 
bērniem ar funkcionāliem traucē-
jumiem, kas dzīvo ģimenēs (kā arī 
šo personu vecākiem vai likumis-
kajiem pārstāvjiem). 

Gatavojoties projekta ievieša-
nai, ZPR no aprīļa beigām līdz jū-
nija sākumam Dobelē, Jelgavā, 
Iecavā, Krustpilī un Skrīveros ti-
kās ar apkārtnes pašvaldību un to  
iestāžu pārstāvjiem, pulcējot vairāk 
nekā 80 nozares pārstāvju. Šajās 
sanāksmēs ZPR iepazīstināja ar 
projekta nepieciešamības pamato-

jumu, rīcības plānu, sasniedzama-
jiem rezultātiem, kā arī atbildēja uz 
jautājumiem par darbu pēc projek-
ta noslēguma, informē ZPR sabied-
risko attiecību speciālists Aigars 
Ieviņš.

Iecavas novada pašvaldības At-
tīstības komiteja 19. augusta sēdē, 
uzklausījusi ZPR sociālo jautājumu 
speciālistes Daces Strautkalnes 
skaidrojumu, atbalstīja nodomu 
protokola parakstīšanu par iesais-
tīšanos projektā «Atver sirdi Zem-
galē». Līdz pagājušajai nedēļai jau 
15 no Zemgales 22 pašvaldībām 
bija parakstījušas šādu nodomu 
protokolu par projekta ieviešanu.

Sociālā dienesta vadītāja Sigma 
Strautmale ārkārtas sēdē domes 
deputātiem izklāstīja plānotā dein-
stitucionalizācijas procesa būtību 
un prognozēja, ka tas būs sarežģīts, 
jo arī pašlaik ir ļoti daudz problē-
mu ar tām mērķa grupu personām, 
kuras dzīvo ārpus institūcijām, un 
viņu integrēšanu sabiedrībā. Vai-
rāk nekā 20 personu no Iecavas 
novada pašlaik atrodas institūciju 
aprūpē, četras potenciālas perso-
nas ir rindā uz sociālās aprūpes 
centriem, informēja S. Strautmale.

Deputāti norādīja uz virkni 
neskaidru jautājumu, kas neļauj 
viennozīmīgi lemt par iesaistīša-
nos ZPR administrētajā projek-
tā, un pauda bažas, ka piedāvātā 
nodomu protokola nosacījumi ir 
pārāk vienpusēji un uzspiesti, ne-
ņemot vērā pašvaldību iespējas un 
intereses. Juris Krievs vaicāja par 
piemērotas infrastruktūras nodro-
šinājumu pašvaldībā un institūciju 
klientu ģimeņu atbildību deinsti-
tucionalizācijas procesa kontek-
stā. Kur izmitinās šīs personas, 
ja dzīvojamais fonds jau tagad ir 
trūcīgs? «Nodomu protokols rāda, 
ka tas būs apgrūtinājums mūsu 
budžetam, valsts atkal grib risināt 
problēmas uz pašvaldību rēķina,» 
uzsvēra Arnis Grundmanis.

Projekta īstenošanu nevar uz-
likt uz Sociālā dienesta pleciem, jo 
iestādes pašreizējā kapacitāte un 
kompetence nav pietiekama. Tā-
pēc laicīgi jādomā par darba gru-
pas izveidi un jāgatavo nepiecieša-
mie speciālisti, atzina Atis Avots.  
S. Strautmale apliecināja, ka pro-
jektā «Atver sirdi Zemgalē» akcents 
tiks likts uz sociālo darbinieku spe-
cializētām apmācībām.

Projekta ietvaros tiks izstrā-
dāts klientu vajadzību izvērtējums 
un individuālie atbalsta plāni, sa-
vukārt vēlāk notiks situācijas ap-
zināšana pašvaldībās, apkopojot 
datus par esošo infrastruktūru, 
pakalpojumiem un mērķa grupas 
vajadzībām. Slēgšanai atbalstītās 
valsts sociālās aprūpes centru filiā-
les Labklājības ministrija noteiks 
līdz 2016. gada 31. martam, ziņo 
ZPR. 

Domas dalās
Beata Logina

Jauniešu deju kolektīvs «Jezga» 
jau otro gadu pēc kārtas tika uzai-
cināts uz Tallink kuģi Izabelle, lai 
kruīza pasažieri varētu baudīt Jāņu 
programmu kopā ar mūsu dejotā-
jiem, bet dienu iepriekš kolektīvs 
uzstājās Ielīgošanas svētkos Iecavā. 
Augustā «Jezga» brauks uz starp-
tautisko deju kolektīvu un pūtēju 
orķestru festivālu Hamburgā, Vāci-
jā. Vidējās paaudzes deju kolektīvs 
«Iecava» piedalījās VIII Vidējās paau-
dzes dejotāju svētkos Jelgavā «Dievs 
man deva maizes zemi». Savu snie-
gumu dejotāji rādīja Bauskas nova-
da svētkos Brunavā un Ceraukstē 
un kā viesi uzstājās Gailīšu pagasta 
Pāces pamatskolas salidojumā. Sa-
vukārt senioru deju kolektīvs «Iecav-
nieks» sevi izrādīja XX Senioru deju 
dienās Madonā «Madonas piecdan-
cis» un Starptautiskajā senioru deju 
festivālā «Kam nav 100, tas var!».

Jauktais koris «Iecava» piedalījās 

Ziemeļvalstu dziesmu svētkos Baus-
kā un Rīgā, kā arī savas skanošās 
balsis izdziedāja 8. Ogres Mūzikas 
svētku opermūzikas koncertā. Teāt-
ra studijas «Artis» trīs dalībnieki XI 
Latvijas Skolu jaunatnes dziesmu 
un deju svētkos vadīja teātra spor-
ta turnīru. Nepagurstoši ir mūsu 
«Tarkšķi». Vasaras sākumā trīs da-
lībnieki devās uz Brazīliju, kur vie-
tējiem latviešiem palīdzēja sagata-
voties Jāņu svinībām un piedalījās 
Ziemas folkloras festivālā. Folkloras 
kopa bija pārstāvēta Skolu jaunat-
nes dziesmu un deju svētkos un kā 
viesmākslinieki bija uzaicināti uz 
Jaunpiebalgas novada svētkiem. 
Dalība festivālā «Baltica 2015» plaši 
izskanēja Iecavā, Turaidā, Rēzeknē 
un Rīgā. Šogad «Tarkšķu» nometne 
notika Saldus novada Rubas muižā, 
bet trīs «Tarkšķu» dalībnieki brauca 
uz Limbažu novada Lādezeru, kur 
piedalījās Latvijas bērnu integrācijas 
nometnē «Satikšanās Tēvu zemē». 
Vasaru folkloras kopa noslēgs ar 
Spēļu un rotaļu dienu Brīvdabas 
muzejā. 

Pasākumiem piesātināta vasara 
bija pašdarbnieku kolektīviem

Laimrota Jaunzeme
Iecavas kultūras nama 
mākslinieciskās daļas vadītāja
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Diāna Špoģe

- Kuram radās ideja par 
braucienu?

Krišs: Ideja radās man. Gri-
bējās izmēģināt kaut ko jaunu, 
apskatīt pasauli. Kaut kā nejauši 
to visu izstāstīju Rūdim, tad viņš 
izstāstīja Edžum, un mēs nonācām 
pie tā, ka varētu šo ideju īstenot.

- Cik jums izmaksāja šis 
brauciens?

Krišs: Rūdis izrēķināja, ka iz-
tērēti tika aptuveni 180 eiro vienai 
personai. Man tas šķiet maz, jo 
mēs īpaši netaupījām. Centāmies 
ēst normāli, izmantojām arī sa-
biedrisko transportu pilsētās. Ja 
kaut ko gribējām - nopirkām. Daļa 
tās summas tika izlietota arī saga-
tavošanās procesā, kad bija jāpērk 
teltis, gāzes balons un vēl visādi 
sīkumi.

Edžus: Mums katram bija savi 
līdzekļi, līdz ar to atšķirīgas sum-
mas. Es un Arta cītīgi taupījām, lai 
sanāktu pēc iespējas mazāki izde-
vumi.

- Ceļojāt pa pāriem?
Edžus: Jā, jo četratā neviens 

mūs mašīnā neņemtu. Tad nu mēs 

mainījāmies visu laiku, lai būtu 
interesantāk. Centāmies satikties 
kādā pilsētā, bet tas bija grūti, jo 
kāds aizbrauca ātrāk, un tad otriem 
sanāca ilgi gaidīt. 

- Nebija bail stopēt?
Krišs: Bija, kad gaidījām pirmo 

mašīnu netālu no Lietuvas robežas. 
Edžus: Nebija gan! Pirmo mašī-

nu ar Krišu stopējām trīs stundas. 
Diezgan grūti gāja. 

Krišs: No sākuma vēl nebija 
pašpārliecinātības un pareizās tak-
tikas. Kopā ar Rūdi gan viss notika 
raitāk.

- Ko tad jūs tādu darījāt?
Krišs: Piemēram, Rūdim patika 

turēt gaisā paceltu īkšķi un mazliet 
uzdejot, lai šoferīšiem prieks; pacel-
tu īkšķi turēt ar pārliecību, jo tas 
uzreiz norādīja, ka nopietni meklē-
jam transportu. Nedrīkstēja baidī-
ties un kautrēties.

Edžus: Man bija vieglāk, jo biju 
kopā ar meiteni. Novērojām, ka 
daudz vairāk šoferīšu piestāj, ja 
redz, ka ceļotāja ir meitene. Tādējā-
di mēs abi visur tikām daudz ātrāk. 
Budapeštā puišus gaidījām divas 
dienas.

- Kādas mašīnas vairāk izde-
vās apturēt?

Edžus: Pārsvarā vieglās. Varbūt 

no ceļotāju albuma

tikai viena vai divas bija smagās. 
Dabūjām izbraukt arī ar džipiem, 
kabrioletu un treileriem. Gribēju 
izmēģināt arī motociklu, bet tie 
jau nevar divus paņemt.

Krišs: Bijām izbrīnīti, ka mūs 
uzņēma arī mašīnas, kurās brau-
ca nevis viens vai divi cilvēki, bet 
veselas ģimenes.

- Jūs iesaistījāties sarunās 
ar autovadītājiem?

Krišs: Jā, vienmēr. Tā arī 
bija viena no interesantākajām 
ceļojuma daļām. Viņi mums bija 
gidu vietā, jo izstāstīja gan valsts 
vēsturi, gan īpašus likumus, kas 
jāievēro; ieteica, ko noteikti va-
jadzētu apskatīt. Uzzinājām, ka 
Horvātijā nemaz nedrīkst stopēt, 
tad nu bija jābūt uzmanīgiem.

Edžus: Interesanti bija tas, ka 
aptuveni 90% cilvēku, kas mūs 
uzņēma savā mašīnā, bija kaut 
reizi savas dzīves laikā stopējuši. 
Tagad arī es zinu, ka nākotnē ap-
stāšos, ja kādu vajadzēs kaut kur 
aizvest. Tas ir patīkami, ka cilvēki 
palīdz tev, tad nu mazākais, ko 
varu darīt, ir tādā pašā veidā iz-
līdzēt citiem.

Krišs: Protams, daudz kas ir 
atkarīgs no vizuālā izskata, jo lie-
la daļa šoferu teica, ka apstājas 

tikai tāpēc, ka redz uz pleciem ce-
ļojuma somas. Pa ceļam sastapām 
daudz tādu «tūristu» kā mēs.

- Nebija bail ceļot, nezinot, 
kur tieši braucat?

Edžus: It kā jau bijām izplāno-
juši, bet realitātē mums bija vien-
alga, uz kurieni braukt. Galvenais 
mērķis bija nokļūt līdz Adrijas jū-
rai Horvātijā, un tad jau aptuveni 
pa to pašu ceļu, pa kuru atbrau-
cām, atpakaļ līdz Latvijai.

Krišs: Man gan prātā bija vie-
tas, uz kurām noteikti pa ceļam ir 
jāaizbrauc. Taču mēs no plānotā 
novirzījāmies jau pašā sākumā, 
jo šāds brauciens pa lielam ir pa-
kārtots tam, kā un uz kurieni tevi 
aizved.

- Kurās valstīs bijāt?
Edžus: Diezgan ātri izbrau-

cām cauri Lietuvai un Polijai, tad 
nokļuvām Slovākijā, kur palikām 
pāris dienas kalnos un pie ezera; 
tad nokļuvām Ungārijā un vēlāk – 
Horvātijā. 

- Cik ilgā laikā veicāt šo 
maršrutu?

Edžus: Bija plānots ceļot mē-
nesi, taču es ar meiteni atgriezos 
jau pēc 19 dienām; Krišs ar Rūdi 
aptuveni pēc 25. Man mājupceļā 
viss jau sen bija apnicis, tāpēc no 

Ar stopiem

uz 
DienviDiem

Jūlijā, pašā vasaras viducī, 
četri jaunieši – brāļi Edžus un Krišs 
Kauķi, viņu brālēns Rūdolfs Kauķis un 
Rūdolfa klasesbiedre Arta – izlēma 
saņemt visu savu drosmi un doties 
ceļojumā pa Eiropu. 
Interesantākais, ka lielāko daļu ceļa 
viņi pieveica, stopējot svešas 
automašīnas.
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es gribu iet 
ar visu krāsu 
puķēm

Sanita Ancveire-Auziņa

Demontē 
gāzesvadu

Anta Kļaveniece

Pirmdien, 31. augustā, pulksten 
10.00 Ziemeļu bibliotēka 
aicina uz radošo rītu lieliem un 
maziem.

Pasākuma laikā tiks gatavoti 
ziedu pušķi, matu rotas un citi 
dekori Zinību dienas svētkiem.

Mājasdarbs dalībniekiem:
- atrast dzejoli vai dziesmu par 

skolu; 
- sagatavot ziedus un zaļumus 

pirmā septembra pušķim. 

Budapeštas uz Latviju braucu pa 
taisno ar autobusu.

Krišs: Edžum jau trešajā dienā 
viss apnika (smejas).

Edžus: Ceturtajā. Bet tas tā-
pēc, ka daudz kas ir atkarīgs no 
ceļabiedriem. Vērtīgākā atziņa, ko 
guvu šajā braucienā, - svarīgākais 
ir, ar ko tu ceļo, nevis uz kurieni. 
Ceļojot ar svešiem vai tikko iepa-
zītiem cilvēkiem, braucienu nevar 
pilnībā izbaudīt, jo var nesaskanēt 
intereses. Ceļojot ar domubied-
riem, ir citādi un foršāk.

Krišs: Kā arī - nevajadzētu ce-
ļot četratā. Labāk pāros, jo tad ir 
vieglāk izlemt, kur un kādā tempā 
doties.

- Cik daudz mantu ņēmāt lī-
dzi?

Krišs: Centāmies ņemt pēc 
iespējas mazāk. Bija mazs gāzes 
balons, plītiņa, katliņi, krūzītes, 
teltis, guļammaisi, ēdiens un ap-
ģērbs.

Edžus: Man bija divas parastās 
mugursomas, bet pārējiem - ceļo-
jumu somas. Bija arī dators. Man 
gan vienīgajam bija vieni šorti, jo 
otri pirmajās dienās saplīsa. Ap-
ģērbu mazgājām, kad vien bija  
iespējams, taču viegli nebija. 

- Kam bija vajadzīgs dators?
Edžus: Šogad man katru dienu 

ir jāfilmē viens video, kurā rādu 
kāršu trikus. Brauciena dēļ es ne-
varēju pārtraukt to darīt, tāpēc ik 
dienu bija jāmeklē kāda vieta, kur 
būtu pieejams internets. Iegāju ka-
fejnīcā, nopirku vienu bulciņu un 
sēdēju trīs stundas.

- Kur jūs nakšņojāt?
Edžus: Pārsvarā teltīs, ko likām 

ārpus pilsētas; slēpāmies krūmos.
Krišs: Vistrakākā gan bija 

nakšņošana stacijā. Es to nevarēju 
izturēt, jo ir nepatīkama sajūta, ka 
visu laiku staigā cilvēki, un es, tā 
kā tāds «bomzis», tur guļu viņiem 
pie kājām.

Edžus: Tas noteikti nebija tra-
kākais. Stacijā bija forši! Varēja 
baudīt atmosfēru!

Krišs: Jā, smirdīgas mušas un 
garāmgājējus (abi smejas).

Edžus: Galvenais, lai ir jumts 
virs galvas, jo divas vai trīs dienas 
lija lietus, un tad gan bija «jautra» 
gulēšana. Vienu nakti mums atļā-
va palikt estrādē zem jumta, taču 
citas naktis gan tā nepaveicās un 
nācās gulēt lietū, teltīs. No rīta kā-

jas bija peļķē.
Krišs: Mana un Rūda 18 eiro 

vērtā telts diemžēl neizturēja, un 
slapjumu mēs dabūjām pamatīgu. 
Paveicās, ka nākamajā dienā jau 
atkal bija +40 grādi, tāpēc ilgi jā-
žāvē nebija.

Naktis gan bija aukstas. Rūdim 
bija liels miskastes maiss, kurā va-
rēja gulēt, lai būtu siltāk. Es viņam 
iedevu savu džemperi, lai paglabā 
sausumā, taču viņš ar to aizbā-
za maisa caurumu, tāpēc no rīta 
džemperis tāpat bija slapjš. Visiem 
tas šķita smieklīgi, tikai ne man, jo 
biju pārsalis zili zaļš.

- Naktīs nebija bail no tā, ka 
jūs var apzagt?

Krišs: Nē, man radās iespaids, 
ka Eiropā cilvēki ir uzticamā-
ki nekā Latvijā. Viņi pat mašīnas 
mēdz neaizslēgt. Piemēram, bija 
gadījums, kad vadītājs atstāja mūs 
mašīnā, neņemot līdzi atslēgu, un 
aizgāja uz veikalu.

Edžus: Ne visiem bija tik mie-
rīgs prāts. Piemēram, vienā no pir-
majām naktīm mēs gulējām netālu 
no kapiem, un Rūdis sēdēja kokā 
neguļot, jo baidījās, ka mūs varētu 
apzagt.

- Ar ko vēl atšķiras citu val-
stu iedzīvotāji no mūsējiem?

Edžus: Bija reizes, kad šofe-
ri apstājās, lai nopirktu kafiju vai 
paēstu pusdienas, un tad viņi iz-
maksāja arī mums. Vienreiz man 
un Krišam vīrietis iedeva naudu, jo 
mēs pirms tam minējām, ka ir ļoti 
jāpiedomā pie tā, kā tērēt. Un tas 
šoferis bija ļoti laimīgs par to, ka 
varēja palīdzēt. Diez vai tā notiktu 
šeit.

Vēl mūs izbrīnīja arī tas, ka 
pilsētās daudzi mūs sveicināja tā, 
it kā mēs būtu vietējie. Reiz viena 
sieviete lasīja persikus, pasauca 
mūs, uzcienāja un vēl līdzi iede-
va. Vēlāk kāds cits plūmes iedeva. 
Horvātija mums šķita kā paradīze. 
Citā reizē kāds vīrietis, kas mūs 
veda, teica, ka tālāk vairs nebrauc, 
tāpēc piezvanīja savam draugam 
un sarunāja mums autobusu bez 
maksas.

Krišs: Turienes cilvēki ir daudz 
atvērtāki un laipnāki. Tādi kā 

brīvdomātāji. Daudzi mūs aizveda 
pat tālāk, nekā pašiem jābrauc. 
Viņi mierīgi varēja mūs aizvest uz 
tālāko pilsētas galu, un tad paši 
braukt atpakaļ mājās. Viņi tik ļoti 
nedomā par labuma gūšanu sev; 
labprāt palīdz citiem.

- Kas ir interesantākais, ko 
redzējāt katrā valstī?

Krišs: Slovākijā ir skaisti kalni. 
Bijām Zemajos Tatros, kur uzkā-
pām 1600 metru augstumā. Ungā-
rijā ir tikai viena liela pilsēta - Bu-
dapešta, pārējā valsts teritorija ir 
kā lieli lauki. Cilvēki arī tādi maz-
liet savādi šķita. Horvātijā atpūtā-
mies pie Adrijas jūras un Plitvices 
Nacionālajā parkā, kur bija apska-
tāmi krāšņi ūdenskritumi.

Edžus: Katrā valstī centāmies 
ēst viņu tradicionālos ēdienus. 
Man ļoti garšoja viens horvātu 
ēdiens – māla trauciņā, kurā ēdie-
nu arī karsē, bija kaut kāda mīkla 
aplieta ar šokolādi. Ļoti garšīgi, ti-
kai žēl, ka neatceros, kā sauc un 
no kā īsti gatavo. 

Krišs: Man vislabāk garšoja 
ungāru gaļas ēdiens, kurš sastāv 
no šķiņķa, siera, rīvmaizes un 
karbonādes, satītas kopā tādā kā 
desā.

- Vai jūs atvedāt arī kādu su-
venīru?

Krišs: Nopirkām vīnu, kādu 
grāmatu… Rūdis atveda diezgan 
lielu akmeni, ko atrada pie Adrijas 
jūras, Edžus – jūras smiltis mai-
siņā. Šādas lietas šķiet vērtīgākas 
par parastajiem, veikalā nopērka-
majiem suvenīriem.

- Kādi vēl smieklīgi atgadīju-
mi bija ceļojuma laikā?

Edžus: Daudz ko jau nevar tā 
publiski stāstīt, bet, piemēram, 
vienreiz man un Artai bija jābrauc 
bagāžniekā. Tas bija normāls, 
plašs bagāžnieks, nevis tāds, kā 
rāda filmās, kad nolaupa cilvēkus. 
Šoferi bija baigie «jautrīši», visu 
ceļu dziedāja un dejoja.

Krišs: Visinteresantāk bija 
braukt ar tiem, kas vispār nerunā 
angliski. Tad nu mēģinājām ko-
municēt, plātot ar rokām un rā-
dot priekšmetus. Īpaši izteikti tas 
bija Ungārijā, jo tur viņi atzīst tikai 
savu valodu. Angļu valodu skolās 
viņiem sāka mācīt tikai pirms pāris 
gadiem.

Edžus: Bija arī viens vecu cil-
vēku pāris, kas teica, ka mūs no-
laupa. Viņi vēl izvilka nazi un tei-
ca, ka ved mūs uz mežu. Tas bija 
smieklīgi.

- Vai jūs vēl kādreiz šādi ce-
ļosiet?

Krišs: Es domāju, ka Edžus vairs 
negribēs, bet es gan. Tas ir lētāk un 
daudz interesantāk, nekā vienkārši 
iekāpt lidmašīnā un nokļūt no pun-
kta A līdz punktam B. Nevajag arī 
klausīties stereotipos par to, ka tevi 
var nolaupīt vai apzagt. Visi mūsu 
šoferi bija ļoti izpalīdzīgi un laipni. 
Svarīgi ir pašam rūpēties par savu 
drošību un ērtībām.

Edžus: Tik garā vairs negribē-
tu. Es šādā veidā varētu doties pā-
ris dienu izbraucienā; nepatīk arī 
tas, ka deviņos vakarā jau sāk pa-
likt tumšs, bet es vēl klīstu pa pil-
sētu, nezinot, kur nakšņošu. Izkļūt 
no pilsētas, lai uzslietu telti, vairs 
nevar paspēt, tad nu jānakšņo par-
kā vai publiski uz ielas. It nemaz 
nav patīkami. 

Krišs: Mājupceļā mēs abi ar 
Rūdi sākām jau domāt, kur brauk-
sim nākamreiz, jo tas tiešām ir in-
teresanti. Šādi ceļojot, apskatīt un 
uzzināt var daudz vairāk. Esmu 
sajūsmā un noteikti to iesaku arī 
citiem! 

Ķesterkalna mazdārziņu īpaš-
nieki interesējas par rosību pie 
gāzesvada, kas atrodas līdzās 
šai teritorijai. Kādi darbi tur 
pašlaik notiek un vai tas kaut 
kādā veidā skars mazdārzi-
ņus?

Atbild akciju sabiedrības «Lat-
vijas Gāze» preses sekretārs Vin-
sents Makaris: «Iecavā šobrīd 
notiek darbi uz Latvijas-Lietuvas 
pārvades gāzesvada, kur tiek mai-
nīti krāni, kā arī tiek veikti citi 
darbi. To skaitā šobrīd tiek de-
montēts viens gāzesvada posms 
500 metru garumā, kas šķērso 
mazdārziņus. Vietā jauns gāzes-
vads netiks būvēts, un tas nozī-
mē, ka pēc gāzesvada demontāžas 
zemes īpašniekiem vairs nebūs 
apgrūtinājumu, kas saistīti ar 
gāzesvada esamību. Demontāžas 
darbus plānots pabeigt trīs nedēļu 
laikā. Visi zemes īpašnieki par vei-
camajiem darbiem ir informēti.» 

Mums jautā

Edžus stopē...
...bet Rūdis ēd 

ungāru gulaša zupu.
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Anta Kļaveniece

Mēneša jaunietis : : :                                        

Divas spēcīgas 
personības 
ar vienu mērķi 

Pirms diviem gadiem  
23. augustā Iecavas novada 
pašvaldības pārstāvji - domes 
priekšsēdētājs Jānis Pelsis 
un Politiski represēto kluba 
valdes priekšsēdētājs Ēriks 
Grants - Likteņdārzā iestādīja 
ozolu kā piemiņas zīmi 
izsūtīto iecavnieku likteņiem.

Jau par tradīciju šajā datumā 
kļuvis pašvaldības apmaksātais 
brauciens uz Likteņdārzu, lai ap-
raudzītu ozoliņu, izstaigātu pie-
miņas parku, no skatu terases 
pavērotu Daugavu un Kokneses 
pilsdrupas, paskatītos, kā piemi-
ņas vieta gada laikā mainījusies.

Atsaucība bija liela, un svēt-
dien uz Likteņdārzu devās divi 
autobusi ar gandrīz 70 iecav-
niekiem. Gandarīts par piedzī-
voto bija Stepans Drozdovs: 
«Ļoti izdevies brauciens – daudz  
iespaidu, interesants gida stāstī-
jums un iespēja redzēt grandio-
za darba rezultātu. Visi braucēji 
bija ļoti apmierināti par saturīgi 
pavadīto dienu. Mans secinā- 
jums – jābrauc katru gadu, jo 
Likteņdārzs vēl top un katru 
gadu tajā redzamas kādas pār-

maiņas. Esmu gatavs pieteik-
ties braucienam jau uz nākamo 
gadu!»

«Divarpus stundas, kas bija 
atvēlētas Likteņdārza apskatei, 
pagāja nemanot,» stāsta Mārīte 
Čudare, kas kopā ar vīru Jāni 
piemiņas vietā ciemojās pirmo 
reizi. Abus iepriecinājis pārlie-
cinošais gides stāstījums. «Vieta 
arī tāpat ir apskates vērta, taču 
gides stāstītais ļauj saprast kat-
ra objekta simbolisko nozīmi. 
Emocionāli un aizkustinoši. Pa-
tika gan simts ābeļu aleja, kas 
pavasaros ziedēs mūsu valsts 
simtgadei par godu, gan akme-
ņu krāvums ar pārrāvumu, kas 
simbolizē pāršķeltās dzīves. Pa-
visam nostaigājām divarpus kilo-
metrus, bet tos, kas nebija gana 
spēcīgi staigātāji, domes priekš-
sēdētājs visur izvadāja ar noīrē-
to elektromobili,» tā M. Čudare, 
sakot paldies brauciena organi-
zatoriem. 

«Brīnišķīgs laiks, daudz re-
dzējām, bet visvairāk iespaidoja 
cilvēku rokām paveiktais, tas, ka 
var tik daudz paveikt sabiedriskā 
kārtā, atstājot skaisti izveidotu 
vietu arī nākamajām paaudzēm,» 
kundzes sacīto papildināja Jā-
nis. 

Ciemojās Likteņdārzā

Sandra Serkova 
pašvaldības jaunatnes 
lietu speciāliste

Šovasar Eiropas čempionātā, 
kas norisinājās Itālijā, iecavnie-
ki palīdzēja mūsu valsts vienī-
bai izcīnīt piekto vietu. Abi puiši 
basketbola karjeru ir uzsāku-
ši Iecavas novada sporta skolā 
«Dartija», kad Linardam bija tikai 
seši gadi, bet Dāvim septiņi. Tre-
niņus vadīja treneris Voldemārs 
Pārums, kurš arī bija uzrunājis 
jauniešus pievērsties basket-
bolam, bet tagad sportistiem ir 
katram savs treneris: Dāvim – 
spānis Karloss Frade (Carloss 
Frade), Linardam – Artūrs Visoc-
kis-Rubenis. «Trenerim ir ļoti lie-
la nozīme, jo bez trenera nebūtu 
disciplīnas un nebūtu iespējama 
nekāda izaugsme,» teic Dāvis. Li-
nards atklāj, ka treneris iemāca 
būtiskas detaļas un paņēmienus 
treniņa laikā, kurus pats saviem 
spēkiem diez vai kāds varētu ap-
gūt. 

Lai veiksmīgi aizvadītu tre-
niņu vai spēli, galvenais ir ne ti-
kai pareizs noskaņojums, bet arī 
ērts sporta tērps, apavi un zeķes, 
neatņemama sastāvdaļa ir arī 
apakškrekls un šorti, lai izvairī-
tos no traumām, stāsta Linards. 
«Basketbolu var uzskatīt par ļoti 
traumatisku sporta veidu. Ko-
mandas biedriem nereti gadās 
potītes vai ceļa trauma,» teic Li-
nards un tāpat kā Dāvis klusu 
priecājas, ka pašiem izdevies iz-
vairīties no traumām.

Abi puiši uzskata, ka ne-
drīkst apstāties pie sasniegtā 
mērķa. Lai dzīvē sasniegtu kaut 
ko vairāk, ir nepieciešams iegūt 
izglītību, tāpēc Dāvis mācās Lat-

vijas Sporta pedagoģijas akadē-
mijā, bet Linards šogad uzsāks 
studijas Latvijas Universitātē, lai 
kļūtu par sporta pedagogu. 

Sportisti stāsta, ka ir jābūt 
ļoti lielam gribasspēkam, lai 
kaut ko panāktu. Dāvis teic, ka 
bez gribasspēka dzīvē neko nevar 
sasniegt. Katrā spēles epizodē ir 
jācenšas uzvarēt un nospēlēt pēc 
iespējas labāk. «Ja nav gribēša-
nas, tad tu neko nevari sasniegt,» 
arī Linards uzskata, ka jebkurā 
dzīves situācijā liela nozīme ir 
tieši gribasspēkam.

Dāvis: «Noteikti iešu līdz 
maksimumam, jo apzinos, cik 
liels darbs visos šajos gados ir 
ieguldīts. Nekādā gadījumā plin-
ti nemetīšu krūmos! Pēc basket-
bola domāšu, ko darīt tālāk, bet 
šobrīd ir tikai viena doma – pēc 
iespējas vairāk sasniegt basket-
bola laukumā.» Līdzīga vīzija par 
nākotni ir arī Linardam: «Šobrīd 
man primārais ir basketbols, bet 
paralēli tam es uzsākšu studijas, 
lai varētu nākotnē nodarboties 
ar kaut ko citu, jo sportot un pel-
nīt ar to naudu nevar visu mūžu, 
kādreiz pienāk arī karjeras bei-
gas.» 

Lai sasniegtu mērķi, tuvākie 
draugi un ģimene bieži tiek atstā-
ti malā, atzīst sportisti. «Sezonas 
laikā atliek ļoti maz brīvā laika, 
kuru varētu pavadīt tuvu cilvēku 
sabiedrībā, bet vasarā šad tad 
iznāk pavadīt laiku ar draugiem 
un ģimeni,» atklāj Dāvis.

Abi puiši uzsver, ka ikvienam 
jaunietim ir svarīgi būt neatlai-
dīgam. Ir jāizvēlas īstais ceļš, pa 
kuru virzīties, un maksimāli sevi 
jānodarbina, tad vēlāk būs arī 
rezultāti un redzami darba aug-
ļi! 

Lai sasniegtu 
izvirzīto mērķi, 
bieži ir nepieciešami 
vairāki gadi. 
Linards Jaunzems 
(attēlā pa kreisi) un 
Dāvis Geks vienu no 
saviem galvenajiem 
mērķiem - iekļūt 
Latvijas basketbola 
izlasē - sasniedza 
13 gadu laikā. Paralēli 
tam, ka Linards spēlē 
«Latvija Universitātes» 
komandā, bet Dāvis 
basketbola klubā «VEF 
Rīga», puiši iekļauti 
Latvijas U-20 vīriešu 
izlases komandā, 
kur gūst ievērojamus 
panākumus. 

no Dāvja Geka albuma
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Līdzjūtība

 Izsakām visdziļāko līdzjūtību Elitai Veģei, 
 dzīvesdraugu smiltājā aizvadot.

 Mājas iedzīvotāji Zemgales ielā 13a

Jevgēnijs Gedertsons Jevgēnijs Gedertsons

Jevgēnijs Gedertsons

no FK Iecava albuma

Iecavas futbolistes spēlēja 
sabraukumos U-14 un U-12 grupā

Krāsaina diena 
pēc Baltas nakts

Iecavas 7x7 futbola čempionātā 
triumfē «FK Uzvara»

«FK Iecava» audzēkņiem bronzas 
medaļas Polijā un Igaunijā

Aizsaulē aizgājuši
Valērija Dombrovska (18.10.1993. - 18.08.2015.)

Biedrība «RaDam» aicina 
kultūras foruma «Baltā nakts» 
sajūtas turpinājumu izbaudīt 
atraktīvā pasākumā «Krāsaina 
diena pēc Baltas nakts…». 
Tas notiks 6. septembrī 
no plkst. 11.00 pašvaldības 
domes pagalmā.

Pērnā gada līdzīgs pasākums 
visām paaudzēm «Diena bez otām» 
pulcināja ap 150 interesentus. 
Šogad mākslas, mūzikas, teātra 
un mazu konkursiņu noskaņu 
ceram izdzīvot vēl plašākā pulkā!

Lai diena izdotos tiešām krā-
saina, katram būs iespēja uzzīmēt 
savu sapni par Iecavu kopā ar 
gleznošanas studijas «Pūralāde» 
dalībniekiem un Iecavas Mūzikas 

un mākslas skolas audzēkņiem; 
runāt par to, kā ir dzīvot «zaļi un 
veselīgi», kopā ar biedrību «Ieca-
vas sieviešu klubs «Liepas»»; izmē-
ģināt, ko var izdarīt ar «Painteco» 
krāsām un vaskiem; pavingrot 
kopā ar oranžo «Jautro apelsīnu». 
Dziedošie «Tarkšķi» mums noteik-
ti iemācīs, ka krāsas ir košākas 
mūzikas pavadībā. 

Mūs atbalsta Zemgales Plā-
nošanas reģions, Valsts Kultūr-
kapitāla fonds, Iecavas novada 
dome un biedrība «Iecavas Hokeja 
klubs». Pasākumā tiks izmantots 
«Latvijas Mobilā Telefona» projek-
tu konkursā iegādātais mobilais 
aprīkojums radošām nodarbī-
bām. 

Pagājušajā nedēļā noslēdzies 
ikgadējais Iecavas 7x7 futbola 
čempionāts. Ilgāk nekā mēnesi 
sešas futbola komandas cīnījās 
par augstākajām vietām tabulā, 
lai noskaidrotu, kas spēlēs 
izšķirošajās spēlēs.

Pēc turnīra nolikuma, šogad 
tikai regulārā čempionāta pirmo 
divu vietu ieguvēji spēlēja finā-
lā, bet trešās un ceturtās vietas  
ieguvēji sacentās par bronzas me-
daļām.

Tradicionāli pirmā notika 
spēle par trešo vietu, kurā tikās 
pašmāju komandas «Lats uz ne-
dēļu/FK Partyzāns» un «Ballu 
Motors». Saspringtajā spēlē ar 2:0 

uzvaru izcīnīja «Lats uz nedēļu/ 
FK Partyzāns».

Finālā tikās viesu komandas 
«FK 87» (Jelgava) un «FK Uzvara» 
(Bauskas novads). Abas koman-
das turnīra gaitā rādīja stabilu 
spēli, un, savstarpēji divreiz tieko-
ties regulārajās spēlēs, gan vieni, 
gan otri izcīnīja uzvaru. Finālspē-
lē, kurā bija daudz spēlētāju brī-
dinājumu un noraidījums, ar re-
zultātu 4:1 triumfēja «FK Uzvara», 
kas saņēma arī uzvarētāju kausu.

Apbalvošanas ceremonijā, kā 
ierasts, tika pasniegtas arī in-
dividuālas balvas. Par vērtīgāko 
spēlētāju tika atzīts Emīls Dzenis  
(«FK Uzvara»), bet par labāko vārt-
sargu Āris Paužolis («FK Uzva- 
ra»). 

No 21. līdz 23. augustam 
«FK Iecava» komandas startēja 
starptautiskos turnīros Igaunijā 
un Polijā un atgriezās mājās ar 
kausiem un medaļām. 

No starptautiska turnīra Po-
lijas pilsētā Grudzjondzā (Gru-
dziądz) ar izcīnītu trešo vietu at-
griezusies «FK Iecava» 2003. gadā 
dzimušo zēnu komanda. Sporta 
kluba «Stal» rīkotajā 11. starp-
tautiskajā turnīrā piedalījās sešas 
komandas, kas sacentās apļa tur-
nīrā, spēlējot vienu reizi ar katru 
pretinieku komandu.

Iecavnieki pārspēja ar 4:1  
«FK Wegrovo», ar 3:0 «SK Stal» un 
ar 1:0 «SK Wisla», bet piekāpās ar 
0:4 «FK Odra» un 1:2 «FK GOL», 
izcīnot turnīra bronzas godalgas. 
Par komandas labāko spēlētāju 
tika atzīts Gvido Miezers (attēlā).

No starptautiska turnīra 
«Summer Cup» Igaunijas pilsētā 
Narvā ar izcīnītu trešo vietu at-
griezusies mājās arī 2006. gadā 
dzimušo zēnu komanda. Turnīrā 
sacentās 10 komandas, kas tika 
sadalītas divās apakšgrupās.

«FK Iecava» turnīram pieteica 
divas komandas. «FK Iecava A» 
komanda apakšgrupas spēlēs pār-
spēja ar 4:2 «Viru Star», ar 13:0 
«Kalev Silaamee», ar 6:3 «Arsenal» 
no Krievijas, bet piekāpās Jūrma-
las «Spartakam» ar 3:4, iegūstot 
otro vietu apakšgrupā un iespēju 
spēlēt pusfinālā.

Pusfinālā iecavnieki ar 2:6 
zaudēja Igaunijas čempioniem 
«Narva Trans» komandai, bet spēlē 
par trešo vietu ar «Jūrmalas SC» 
rezultāts bija 1:1, un pēcspēles 
sitienu sērijā iecavnieki uzva-
rēja, iegūstot bronzas godalgas.  
«FK Iecava B» komandai šoreiz ne-
izdevās gūt uzvaras, un 10. vieta 
turnīrā. Par komandas labākajiem 
spēlētājiem atzina Borisu Pjatkinu 
«FK Iecava A» komandā un Reini 
Lineju «FK Iecava B» komandā. 

20. augustā Ludzā tika 
aizvadīts priekšpēdējais 
Latvijas Meiteņu futbola 
čempionāta sabraukums 
U-14 vecuma grupā. 

Apvienotā komanda «AFA 
Olaine/Iecava» šajā kārtā svinē-
ja uzvaru ar 2:0 pret «FS Metta»  
(A. Mandrika, L. Krasnova), spē-
lēja neizšķirti 0:0 ar «Rēzeknes 
BJSS» un piekāpās ar 0:1 «Viļā-
nu SS/Ludzas SS». Apvienoto ko-
mandu Ludzā no «FK Iecava» pār-
stāvēja: L. Krasnova, R. Gaugere 
(Bauska), M. Beitiņa, L. Kiršbau-
ma, P. Visocka, K. Blaumane,  
A. Tauriņa un A. Ziemele.

Pašlaik «AFA Olaine/Iecava» 
atrodas piektajā vietā, bet sagla-
bā visas iespējas izcīnīt godalgas, 
ja veiksmīgi spēlēs pēdējā kārtā, 
kura notiks 6. septembrī Rīgā. 

Savukārt 24. augustā Olainē 
noslēdzošais sabraukums notika 
U-12 meiteņu grupā. Karstajos 
laika apstākļos «FK Iecava» svinē-

ja uzvaru ar 1:0 pret «AFA Olaine» 
(M. Ščucka), bet zaudēja 0:3 pret 
«SK Imanta» un 0:6 pret «Rēzeknes 
BJSS». Diemžēl mūsu jaunākajām 
meitenēm pietrūka viena punkta, 
lai tiktu Latvijas trijniekā.

Tālākajā turnīra gaitā pir-
mais trijnieks izspēlēja spēles par  
1.-3. vietu, bet otrais trijnieks par 
4.-6. vietu, sākot visu no jauna un 
neņemot vērā iepriekšējos rezultā-
tus. «FK Iecava» zaudēja 0:1 pret 
«AFA Olaine», bet pēdējā spēlē ar 
3:0 sagrāva «Rīgas Futbola skolu» 
(M. Ščucka – 3). Iecavnieces ierin-
dojās piektajā vietā, bet par čem-
pionēm kļuva «Rēzeknes BJSS» 
meitenes, kuras noslēdza čempio-
nātu bez zaudējumiem. 

Par labāko «FK Iecava» sastā-
vā tika atzīta komandas jaunākā 
spēlētāja Monta Ščucka no Baus-
kas, kura pēdējā spēlē atzīmējās 
ar «hattrick». «FK Iecava» U-12 
komandā spēlēja: L. Kiršbauma,  
E. Druviņa, A. Munde, K. Casno, 
E. Krasovska, A. Maskale, U. Koz- 
lova, S. Tiščenko un M. Ščucka. 
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Reklāma un sludinājumi : : : Aicina darbā : : :

Pateicība : : :
Iecavas internātpamatsko-
las kolektīvs izsaka pateicību 
Guntim Arājam, Gunāram 
Krikščūnam un Imantam 
Šuhertam par sniegto palīdzī-
bu skolas volejbola laukuma 
izveidē.

AUTOSKOLA ZAMS        
Edvarta Virzas ielā 21a  (pretī autoostai)         

95. kods ; A; B; C; D; E kateg.                 
Tālr. 23770331;  www.zams.lv   

SIA «SKUJENIEKI» 
pārdod:
- dažādu veidu malku,
  t. sk. skaldītu malku;
- zāģmateriālus 
  pēc pasūtījuma;
pērk lapu koku cirsmas.

Tālr. 26445095.

Dažādi : : :

Zemes apstrāde: aršana, dis-
košana, vagošana, mazdārziņu 
frēzēšana, teritorijas appļau-
šana, planēšana ar buldozeru. 
Transporta pakalpojumi ar 
traktoru: iekraušana, izkrauša-
na, melnzemes piegāde. 
Zemes sagatavošana piemājas 
mauriņa izveidošanai.  
Tālr. 29555118.

Naktī no 22. augusta uz  
23. augustu ap plkst. 3:30 
Iecavā, viesu namā «Iecupes», 
man nozaga rokas somu ar 
dokumentiem, pasi, tehniska-
jām apliecībām, atslēgām, 
citām lietām un naudu. 
Ja kāds atrod dokumentus 
ar Mobus SIA rekvizītiem 
vai ar Kristapa Eglīša vārdu, 
lūgums zvanīt pa 
tālr. 25555515. 

SIA «Pie Tatjanas»  
(reģ. Nr. 40003149382), 
piedāvā darbu pārdevējam(-i) 
Iecavā, Baldones ielā 28.  
Tālr. 22307574.

SIA «M» (reģ. Nr. 43602000496), 
piedāvā darbu pārdevējam(-i) 
veikalā «Aibe».  
Tālr. 29334982.

Kanalizācijas aku sūknēšana. 
Tālr. 20006532; 29576030.

Sertificēta skursteņslaucītāja 
pakalpojumi. Tālr. 28265306.

Latvijas J.K.A. Karatē fede-
rācija aicina uz nodarbībām 
esošos un jaunus dalībniekus. 
Sapulce notiks 3. septembrī 
plkst. 18.00 fitnesa klubā 
«Jautrais apelsīns».  
Tālr. 29276315.

◊  Smilts, grants, šķembas, melnzeme, 

kūtsmēsli, būvgružu izvešana

◊  Pašizgāzējs ar 12 m3 konteineru

(konteineru īre 12 m3 un 18 m3)

◊  Ķēžu ekskavatora pakalpojumi

◊  Universālā ekskavatora pakalpojumi

Tālr. 29457686.

Veicam jumta remontu, 
jumta seguma maiņu, 

būvējam nojumes, lapenes, 
dārza mājiņas, šķūņus. 

Telpu kosmētiskais 
un kapitālais remonts. 

www.improlat.lv 
Tālr. 26060411.

IEDZĪVOTĀJUS AICINA 
UZ TIKŠANOS

Turpinot iepriekšējo gadu pieredzi, novada bibliotēkās notiks 
iedzīvotāju tikšanās ar pašvaldības pārstāvjiem. 

Uz aktuāliem iedzīvotāju jautājumiem atbildēs priekšsēdētājs 
Jānis Pelsis, izpilddirektors Mārtiņš Veinbergs un 
Zemes ierīcības dienesta vadītājs Aivars Mačeks.

Tikšanās notiks pirmdienās pulksten 18.00:
Audrupu rotaļu laukumā – 31. augustā;

Zorģu bibliotēkā – 7. septembrī;
Ziemeļu bibliotēkā – 14. septembrī;
Rosmes bibliotēkā - 21. septembrī;
Zālītes bibliotēkā – 28. septembrī;

Edvarta Virzas Iecavas bibliotēkā – 5. oktobrī.

       MĀCĪBU GADA SĀKUMS
                   Iecavas vidusskolā 1. septembrī:

plkst. 9.00  –  1.-12. klašu skolēni pulcējas klašu kabinetos;
plkst. 9.15  –  svinīgs brīdis Iecavas novada stadionā;
plkst. 9.45  –  audzināšanas stunda.

Mācību gada sākums 
 Iecavas internātpamatskolā        

1. septembrī plkst. 11.00. 

Zinību diena Dzimtmisas pamatskolā  
1. septembrī plkst. 12.00. 

Autobuss no Iecavas autoostas plkst. 11.15.

VISVALŽA EGLĪŠA 
PIEMIŅAS KAUSA 

IZCĪŅAS SACENSĪBAS 
BASKETBOLĀ 

28. augustā 
11:00 BS Rīga/Jugla - Jēkabpils
12:45 Iecava - Rīga/Pārdaugava 
14:30 sacensību atklāšana
15:00 metienu konkurss 
15:30 Jēkabpils - Krāslava 
17:15 Rīga/Pārdaugava - 
                BS Rīga/Jugla
19:00 Krāslava - Iecava

29. augustā 
10:00 Krāslava - BS Rīga/Jugla 
11:45 Iecava - Jēkabpils
13:30 Rīga/Pārdaugava - Krāslava
15:15 Iecava - BS Rīga/Jugla
17:00 Rīga/Pārdaugava - 
                        Jēkabpils
18:45 apbalvošana

EIROPAS
SPORTA NEDĒĻAS 

atklāšanas pasākums 
atpūtas laukumā 
«Spirtnieki» notiks

5. septembrī plkst. 11.00.
Sīkāka informācija - 

nākamajā numurā un 
mājaslapā www.iecava.lv.

Sporta namā
«Žaņa Lagzdiņa maizes fabrika», 
Iecavas elevators 
(reģ. Nr. 40003208455)
aicina darbā remontstrādnieku 
ar tehniskām iemaņām.  
Tālr. 29265404.

ZS «Upmaļi» 
(reģ. Nr. 43601015973)
aicina strādniekus pastāvīgam 
darbam. Tālr. 22833485.

Iegādājies 
ZIEDUS skolotājam
un DĀVANĀ saņem 
HĒLIJA BALONU ar apdruku!* 

* Akcija spēkā 31.08.-01.09.2015., 
pērkot 7 rozes vai krūmrozes (iepakojumā) 7 eiro vērtībā,
ziedu salonā DiLaila, Iecavā, Edvarta Virzas ielā 2, t/c Top!. 

Preču skaits ierobežotā daudzumā. 


